
Напоследък сме свидетели 
на поредица факти, генерирани 
и осъществени от Белия дом по 
посока на раздухването на т. нар. 
тайвански въпрос. Посещението в 
САЩ на марионетната министър-
председателка на Тайван, 
наричано „транзитно пътуване“, 
десантът на 25 оръжейни фирми 
от Щатите на острова, сделките 
за милиарди на американски 
оръжия от всякакъв вид и ред 
други подобни прояви имат една 
цел – нагнетяване на напрежение 
около Тайванския пролив, 
осъществяване на провокационни 
действия срещу официален 
Пекин.

Планинският остров Тайван е 
неразделна част от територията 
на огромната азиатска 
република. Този факт – че 
съществува само един Китай, е 
намерил място в ред официални 
документи на ООН, а също така 
в три двустранни документа  
КНР – САЩ.

Наскоро Радио Китай 
подчерта в коментар, че „през 
последните няколко години 
някои западни държави, начело 
със САЩ, често вдигат шум 
по тайванския въпрос“. Става 
дума за официални западни 
изказвания, призоваващи Пекин 
„да не променя едностранно 
статуквото в Тайванския проток 
с военна сила“. Това е заблуда, 
която преиначава истината, се 
подчертава в коментара на  
Радио Китай.

На практика най-реалната 
заплаха за мира в Тайванския 
проток са незаконните действия 
за “независимост на Тайван”, 
открито подтикващи към 
сепаратизъм на тази изконна 
китайска територия. Тайванският 
въпрос е сред приоритетите на 
КНР. Формулата „един Китай“ 
е всеобщо приет консенсус в 
международен план и основна 
норма на международните 
отношения. В света има само 
един Китай и Тайван е неделима 
част от него. Всичко останало е 
фалшификат.

Петър Герасимов

Приоритетен 
интерес
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2Президентът на Еритрея  
на държавно  
посещение в Китай
Председателят на КНР Си Дзинпин 
разговаря в Пекин с президента 
на Еритрея Исаяс Афеверки, 
който е на държавно посещение 
в страната, и заяви, че Китай и 
Еритрея имат дълбоко традиционно 
приятелство. 

Международно състезание  
„Китайски езиков мост“ 
На 13 май в София в сградата 
на Институт “Конфуций”, София, 
се проведе 22-ото състезание 
„Китайски езиков мост“ за студенти, 
а на 14 май – 16-ото състезание 
за гимназисти, което е национален 
кръг на международното състезание 
„Китайски езиков мост“. 
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Състезание с  
драконови лодки

Актьорите представят 
древни костюми в Сиан

Сътрудничество  
в сферата на туризма 10

Инициативата за глобална 
цивилизация е импулс 
за „Диалога между 
цивилизациите“
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енералният се-
кретар на ЦК на 
ККП, председа-
тел на КНР и на 
Централната во-
енна комисия Си 

Дзинпин наскоро ръково-
ди симпозиум за съвмест-
ното развитие на Пекин, 
Тиендзин и Хъбей. 

Той призова за под-
държане на увереност-
та и решителността за 

координиране на разви-
тието и сигурността, как-
то и да се положат всички 
усилия за постигане на ва-
жните задачи за  изпълне-
нието на целта за съвмест-
ното развитие. Това ще до-
веде до успех на това райо-
нът Пекин, Тиендзин и Хъ-
бей да се превърне в пър-
вия представителен район 
за модернизацията в ки-
тайски стил.

Симпозиум за 
съвместното развитие на 
Пекин, Тиендзин и Хъбей

Г

а 9 май дър-
жавният съвет-
ник и минис-
тър на външ-
ните работи на 
Китай Цин Ган 

се срещна в Берлин с гер-
манската си колежка Ана-
лена Берборк.

По време на разговора 
им Цин Ган посочи, че на-
стоящите глобални предиз-
викателства изискват съ-
трудничество и взаимно 
уважение между страни-
те, а не конфронтация и 
обвинения. Китай и Гер-
мания трябва да се проти-
вопоставят заедно на „нова 
студена война“ и „разеди-
нение и прекъсване на ве-
ригите“ и да вдъхнат увере-
ност и импулс за световен 

мир и просперитет.
Германия отдава голя-

мо значение на контакти-
те на високо равнище, об-
мена и сътрудничеството с 
Китай в различни области 
и очаква положителни ре-
зултати от седмия кръг на 
германско-китайските пра-
вителствени консултации, 
особено за насърчаване на 
общи действия в области 
като изменението на кли-
мата, енергийния преход, 
биоразнообразието и дру-
ги, заяви Аналена Берборк.

Двамата министри съ-
що така обмениха мнения 
и за ситуацията в Украй-
на. Цин Ган изтъкна отно-
во позицията на Китай, че 
конфликтът трябва да бъде 
разрешен чрез преговори.

Сътрудничество и 
взаимно уважение 
между страните

Н

Президентът на Еритрея на 
държавно посещение в Китай

Дискусия за китайско-
американските отношения

редседателят на 
КНР Си Дзин- 
пин разговаря 
в Пекин с пре-
зидента на Ери-
трея Исаяс Афе-

верки, който е на държав-
но посещение в страната.

Си Дзинпин заяви, че 
Китай и Еритрея имат дъл-
боко традиционно приятел-
ство. На 24 май тази година 
двете страни ще отбележат 
30-годишнината от устано-
вяването на дипломатиче-
ски отношения, през които 
те винаги са се подкрепяли 
взаимно. Китай разглежда и 
развива китайско-еритрей-
ските отношения от страте-
гическа и дългосрочна глед-
на точка и е доверен прия-
тел на африканската стра-
на. „Желаем да задълбочим 
близките и приятелски от-
ношения и да насърчим 

а 10 и 11 май 
директорът на 
Службата за вън- 
шни работи при 
ЦК на ККП Уан 
И се срещна във 

Виена със съветника по на-
ционалната сигурност на Бе-
лия дом Джейк Съливан.

Те са разменили мнения 
относно справяне с преч-
ките пред китайско-аме-
риканските отношения и 
тяхното стабилизиране. 
Уан И е потвърдил пози-
цията на Пекин по тай-
ванския въпрос и е изло-
жил пред Съливан вижда-
нията си за ситуацията в 

П

Н

Председателят Си Дзинпин 
посети град Цанджоу

аскоро генерал-
ният секретар на 
ЦК на ККП Си 
Дзинпин посети 
град Цанджоу, 
североизточната 

провинция Хъбей, недалеч 
от столицата Пекин.

Там той се запозна с 
местната практика за от-
глеждане на пшеница, толе-
рантна към сухи и с висока 
степен на алкалност почви, 
след което посети и приста-
нище за износ на въглища.

В момента Цанджоу раз-
полага с добре развита сис-
тема за отглеждане на пше-
ница, като за миналата го-
дина производството е би-
ло близо 224 хиляди тона.

Н

Местното пристанище 
„Хуанхуа“, което се нами-
ра  на Бохайския залив, раз-
полага с 46 корабни места. 

През миналата година за 
първи път капацитетът му 
за обработка на контейнери 
надхвърли 1 милион.

стратегическото партньор-
ство с Еритрея на ново ни-
во“, подчерта Си Дзинпин.

Исаяс Афеверки заяви, 
че еритрейският народ ни-
кога няма да забрави мо-
ралната и материална под-
крепа, оказана от китайския 

народ за извоюването на не-
зависимост и освобожде-
нието на страната. От съз-
даването си досега КНР 
има изключителен принос 
за мира и развитието на чо-
вечеството, каза още дър-
жавният глава на Еритрея.

Китай - Германия 

Азиатско-тихоокеанския ра-
йон и украинската криза.

Уан И и Джейк Съливан 

са потвърдили желанието 
си да поддържат канал за 
стратегически контакти.
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共建“一带一路”！中国同中亚国家务实合作持续深化
5月18日至19日，中国—

中亚峰会将在陕西西安举
行。 当前，中国同中亚国
家各领域务实合作持续深
化，中亚地区已成为高质量
共建“一带一路”的示范区。

陕西西安：新开两条中
亚航线 „空中丝路“不断
织密

昨天陕西西安至土库
曼斯坦首都阿什哈巴德
的国际航线首飞。5月18
日西安还将首开至塔吉克
斯坦首都杜尚别的国际
航线，至此西安也将成为
全国唯一一座率先通航全
部中亚五国的城市。今年
以来，西安已相继开通至
乌兹别克斯坦首都塔什
干、吉尔吉斯斯坦首都比
什凯克、哈萨克斯坦首都
阿斯塔纳等地的客运航
线，“空中丝绸之路”不断
织密。

新疆：今年前4月开行
中欧班列数量再创新高

铁路方面，今年前4个
月，新疆开行的中欧（中
亚）班列数量创出历史新
高。其中，阿拉山口铁路
口岸进出境中欧（中亚）

班列2129列，同比增长
12.82%；霍尔果斯铁路
口岸进出境中欧（中亚）
班列2485列，同比增长
14.8%，亚欧黄金通道作
用日益突显。

中国铁路乌鲁木齐局阿

如果从天空俯瞰全球
500强ABB公司位于亦庄
的工厂，会看到屋顶上覆盖
着一块块太阳能光伏板，
这屋顶一年能发电约42万
度，改造后两年多来相当
于减少约920吨温室气体
排放。

在产业聚集的工业重镇
亦庄，绿色正成为一座座
工厂的“底色”。北京经开
区近日介绍，通过多年来
政策支持、资金引导和企
业升级，目前共拥有33家
国家级绿色工厂，数量位
居全市第一。

绿色制造体系多点开花
在亦庄，ABB的3家子

公司都是国家级绿色工
厂。除了屋顶上的光伏，工
厂的绿色之处还在于智
慧能源管理：利用大数据
和人工智能实现设备的监
视、优化、预测和管理。这
些法子助力其自身运营中
的温室气体排放量三年减
少约65%。

越来越多这样的绿色工
厂崛起：京东方在亦庄的
两家工厂率先实现100%使
用再生水作为生产用水；赛
诺菲制药公司使用绿色智
能的照明和空调系统，每年
分别平均减少能耗的31%
和10%；悦康药业通过烟
气余热回收热量代替原蒸
汽提供热量，每天可节省
热量数千千瓦……

截至目前，北京亦庄共
有国家级绿色工厂达33
家，其 数 量位 居 全市第
一。“国家级绿色工厂覆
盖了北京亦庄四大主导产
业，绿色制造体系实现多
点开花。”北京经开区相关
负责人说。

不仅如此。连接着大批
工业厂房的供水管线里，

报道旅游景区人流如
织、文博场馆感受历史、
通宵夜市人声鼎沸……5月
3日，记者从开封市文化广
电和旅游局获悉，2023年“
五一”假期，开封市文旅活
动丰富，游客出行意愿强
烈，文旅消费持续高涨，全
市文旅接待量650.5万人
次，与2019年同期相比增
长70.68%；实现文旅综合
收入43.42亿元，与2019年
同期相比增长51.72%。

“五一”假期，是2023年
开封市迎来的第二个文旅
消费高潮，文旅行业复苏
势头强劲，广大游客通过
活化历史感受中华传统文
化魅力，体验宋韵之美。
据携程发布的《2023年“
五一”出游数据报告》显
示，河南热门景区TOP10
中开封占３个。根据客流
趋势、品牌影响力等模块
分析，“五一”假期开封市
文旅市场呈现五大特点，
即跨省游持续升温、团
队游稳步上升、文博游持

续火爆、夜间旅游表现突
出、文旅深度融合彰显开
封特色。特别值得关注的
是，2023年外省市游客占
比42.5%，高于春节黄金
周7个百分点；文博场馆接
待量与2019年同期相比增
长84.57%；十大夜间文化
旅游消费集聚区共接待
194.08万人次。 

“五一”假期，开封市文
旅产品供给丰富，活动精
彩纷呈。其中，清明上河
园推出百场傀儡戏，《岳飞
枪挑小梁王》《包公巡视
汴河漕运》等百场经典演
出；龙亭公园推出了大宋
花朝节、手绘风筝等活动；
万岁山大宋武侠城精彩再
现水浒故事名场面；市博
物馆推出五大研学活动，
吸引超过5万游客前来打
卡；“来趣宋潮”小程序线上
交易2万余单，开展“买门
票送文创”活动，并通过“
云参观”“云直播”等方式，
带领游客沉浸式体验开封
文旅的无穷魅力。

北京亦庄崛起33座国家级绿色工厂

开封文旅接待量达
650.5万人次 实现文

旅综合收入43.42亿元
也流淌着高品质的再生
水。“中国人已经累计生产
高品质工业用再生水1.4亿
吨，占开发区总供水量约
三分之一，相当于70个昆
明湖。”运营着多座水厂的
北京亦庄环境科技集团相
关负责人介绍，再生水厂
使用双膜法等多种水处理
工艺，使区域污水处理率
达到100%。

绿色工厂牵动绿色产
业链

置身绿色浪潮中，每家
企业都不是单打独斗，一
家绿色工厂更要带动一条
产业链、供应链向“绿”而
行。

本身已是绿色工厂的京
东方再发力，从绿色供应
商管理、绿色生产、绿色
回收体系、搭建绿色信息
收集监测披露平台等关键
环节制定了绿色供应链管
理战略，完善产业链的绿
色发展。

如果说绿色供应链是
探索行业转型，而绿色能
源产业全链条培育则是
一次全新的布局— —自
2020年起，亦庄陆续引进
联合燃料电池、华丰燃料
电池、新研氢能总部等氢

能产业链上的重要力量，
布局氢能产业。如今，在
氢能领域已形成一定基
础，覆盖氢能产业的制、
储、运、加、用、研等全产
业链。

资金助力产业向“ 绿 ”
而行

凉水河畔，巨大的风车
随风转动。风车旁，正是
中国首个可再生能源“碳中
和”智慧园区。“中国人用十
几年的时间探索出一条智
慧能源驱动智慧园区的创
新路径。”金风科技相关负
责人解释了其中的奥秘：
通过部署可再生能源发电
设备，实现电力的自发自
用，各类节能措施也能够
进一步提高园区能效。

在产业园区聚集的亦
庄，这些 经验正加 速 复
制。“中国人积极复制推广‘
金风零碳’模式，在碳中和
方面已经完成了8个试点
项目。”北京经开区相关负
责人介绍，北京亦庄还推
出了“绿色发展资金”，累
计支持环保、节能、绿色
建筑等项目596个，支持
资金3.33亿元，带动企业
环保投资16.62亿元，节能
5871.5吨标准煤。

拉山口站运转车间副主任 
刘军平：中国人使用了信息
化系统与海关的数据的互
联互通，从而实现了从报关
审核到车辆出境的无缝衔
接，缩短了中欧班列在中国
人口岸站的停留时间。

中哈物流合作走出跨
境陆海联运“新丝路“

在 江 苏连 云 港，中亚
国家货物连上了从太平洋
扬帆起航的出海口。这几
天，一列装有约2200吨乌
兹别克斯坦钾肥的中欧班
列抵达中哈（连云港）物
流合作基地。通过“零等
待”“零污染”“零货损”的转
关监管模式，这批货物第
一时间搭乘连云港海运班
轮发往东南亚。如今，乌
兹别克斯坦等国化肥经由
连云港发往日本、韩国和
东南亚等国已成为常态。
哈萨克斯坦过境中国进口

的日用消费品以及出口的
矿产品、粮食等优势贸易
商品，80%以上也通过连
云港口岸集散分拨。

连云港中哈国际物流有
限公司副总经理 阿孜：自
从有了中哈（连云港）物流
合作基地，哈萨克斯坦出
口自己的农产品、矿产品
变得更方便了。同时，东南
亚等国的产品也能更快捷
进入哈萨克斯坦。

作为“一带一路”国际经
贸合作首个落地的实体平
台项目，中哈连云港物流
项目运营近10年，已实现
对中亚地区主要站点全覆
盖。过境货品种类从最初
的汽车配件、电子元器件，
扩大到建材、家居、机电、
粮食、矿产、化工材料等众
多领域。国际集装箱在连
云港的过境时间也由原来
4天以上缩短至1天以内。
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актуално

Международно състезание  
„Китайски езиков мост“ 

а 13 май т. г. в 
София се прове-
де 22-ото състе-
зание „Китайски 
езиков мост“ за 
студенти, а на 14 

май – 16-ото състезание за 
гимназисти – национален 
кръг на международното 
състезание „Китайски ези-
ков мост“. 

Състезанието съдейства 
за популяризиране на меж-
дународното преподаване на 
китайски език, за укрепване 
на разбирателството между 
хората. Откакто е проведе-
но за първи път през 2002 
г., то се радва на внимание-
то на изучаващите китайски 
език по цял свят, които ак-
тивно участват в него. У нас 
то предоставя възможност 
на българските ученици и 
студенти да демонстрират 
владеенето на езика и да 
направят проверка на свои-
те знания. 

Тази година конкурсът в 
България се организира от 
Посолството на КНР и Ин-
ститут „Конфуций“, София, 
а съорганизатор е Инсти-
тут „Конфуций“ към Вели-
котърновския университет 
„Св. св. Кирил и Методий“.

При студентите учас-
тниците от Великотърнов-
ския университет „Св. св. 
Кирил и Методий“ завою-
ваха призовите места. Пър-
вото място спечели пър-
вокурсничката Бетидже 
Османска Акова. Второ-
то място завоюва второ-
курсничката от СУ „Св. 
Климент Охридски“ Кали-
на Георгиева. Трета награ-
да журито присъди на тре-
токурсничката Таня Стан-
кова от ВТУ „Св. св. Кирил 
и Методий“,  а носител-
ка на специалната награ-
да за талант бе Кристиана 
Донева от втори курс, ВТУ 
„Св. св. Кирил и Методий“, 

която представи танц с меч 
и коприна.

При гимназистите 19 уче-
ници демонстрираха своите 
езикови умения. Жана То-
дорова от 18. СОУ „Уилям 
Гладстон“ в София спечели 
състезанието с резултат от 
98,5 точки и ще представи 
България на финалния етап 
на конкурса в Китай. Вто-
ри с 97,2 точки се класира 
Васко Васков от 138. СУЗИЕ  
„Проф. Васил Златарски“. 
Той ще присъства на фина-
ла в Китай като зрител.

Третото състезание „Ки-
тайски езиков мост“ за уче-
ници от началните и основ-
ните училища у нас на те-
ма „Китайският език – ра-
дост и игра“ ще се проведе 
на 20 май от 13.00 ч. в Ин-
ститут „Конфуций“, София.

Специален репортаж за 
събитието четете в следва-
щия брой. 

 Красимира иванова

Н

еотдавна китай- 
ският председа-
тел Си Дзинпин 
изпрати отговор 
на писмо до чуж-
ди студенти от 

Централна Азия, следващи в 
Китайския нефтохимически 
университет, в който ги на-
сърчи да допринасят за раз-
витие на отношенията меж-
ду Китай и централноазиат-
ските републики.

Си Дзинпин посочи, че 
Китай и страните от Цен-
трална Азия са съседи, спо-
делящи дълбоко приятел-
ство и обща съдба. „През 
2013 г. предложих инициа-
тивата за съвместно изграж-
дане „Един пояс, един път“ 
със страните от Централна 
Азия. През последните 10 го-
дини отношенията на Китай 
и тези държави непрекъсна-
то достигат нов напредък и 

Съседи, споделящи дълбоко 
приятелство и обща съдба

Н

сътрудничеството в различ-
ни области, което носи пол-
зи за хората“, посочва Си 
Дзинпин.

Той изтъкна, че приятел-
ските отношения между Ки-
тай и страните от Централ-
на Азия изискват поколения 
амбициозни и обещаващи 
млади хора да ги наследят и 

насърчават. „Вие сте свидете-
ли и се възползвате от резул-
татите на отношенията меж-
ду Китай и Централна Азия, 
както и сте техни строители 
и разпространители. Надя-
вам се активно да участвате 
в каузата за приятелството 
между нашите страни“, пи-
ше още китайският лидер.

а 11 май във Ви- 
ена директорът 
на Службата за 
външни рабо-
ти при ЦК на 
ККП Уан И се 

срещна с австрийския вън-
шен министър Александър 
Шаленберг.

По време на разгово-
ра им Уан И заяви, че не-
зависимо от промените в 
международното положе-
ние, Пекин ще продължи 
да подкрепя европейска-
та интеграция, единство-
то и укрепването на ЕС, 
както и неговата по-голя-
ма роля за разрешаване на 

глобалните въпроси. Китай 
желае диалог и сътрудни-
чество с Европа на основа-
та на взаимното уважение 
и взаимната изгода, посо-
чи Уан И.

Шаленберг заяви, че 
Австрия се стреми да раз-
вива отношенията с Китай 
на основата на взаимно-
то уважение и търсенето 
на единодушие по важни-
те въпроси. Виена не под-
крепя политиката за „раз-
деляне“ с Пекин и желае 
да работи за устойчивото 
развитие на китайско-евро-
пейските отношения, под-
черта той.

Австрия не подкрепя 
политиката за 
„разделяне“ с Китай 

Н

итай се подгот-
вя за 6-ото меж-
дународно изло-
жение за внос в 
Китай, което ще 
се проведе при-

съствено от 5 до 10 ноем-
ври в Шанхай.

Договорената площ за 
бизнес изложението е над 
260 000 кв. м и обхваща 
сектори като хранителни и 
селскостопански продукти, 
автомобили, интелигент-
ни индустрии и информа-
ционни технологии, потре-
бителски стоки, медицин-
ско оборудване и здравни 
продукти, както и търго-
вия с услуги. До момента 
повече от 300 изложители 
– всички са регистрирани 
фирми и организации, са 

заявили желание за отно-
сително големи изложбе-
ни площи.

Промоционални дей-
ности за 6-ото междуна-
родно изложение за внос 
в Китай са проведени в 
повече от 10 държави в 
Азия, Африка, Европа и 
Океания, като предстоят 
още, заявиха организато-
рите. „Каним желаещите 
страни да покажат своя на-
ционален облик, както и 
да представят постижени-
ята си в развитието, воде-
щите си индустрии и ком-
пании, културата и турис-
тически ресурси“, каза по 
време на пресбрифинга Цу-
ей Ин, директор на отдела 
за набиране на изложите-
ли към експото.

Подготвя се 6-ото 
международно 
изложение за внос  
в Шанхай

К
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коментарИ

П
осещението на 
южнокорейския 
президент Юн 
Сук-йол в САЩ 
дава напълно 
реални основа-

ния както на Китай, така 
и на всички онези, които се 
опасяват от ескалацията на 
военно-политическото про-
тивопоставяне в междуна-
родните дела, с безпокой-
ство да следят онова, кое-
то то може да отвори като 
нова страница в огромна-
та геостратегическа битка, 
на която сме свидетели. С 
тези думи започва специ-
алният коментар за КМГ 
на проф. Захари Захариев 
– председател на Българ-
ската национална асоциа-
ция „Един пояс, един път”.

– Проф. Захариев, през 
последните няколко дни се 
„разгоряха” искри между 
Пекин и сеул след некорек- 
тни изказвания на южно-
корейския президент Юн 
сук-йол пред Конгреса 
на вашингтон, по време 

на което той фактически 
косвено се намесва във въ-
трешните работи на Ки-
тай, засягайки Тайванския 
въпрос. Китайският вън-
шен министър и китайски 
дипломати реагираха адек-
ватно, отговориха подоба-
ващо на тази некоректна 
намеса, като отново под-
чертаха, че китайският на-
род няма да допусне наме-
са във вътрешните рабо-
ти на страната си. моля 
за вашия коментар.

– Посещението на пре-
зидента на Република Ко-
рея в САЩ с основание 
привлече вниманието на 
световните наблюдатели, 
защото то става в услови-
ята на все по-остра кон-
фронтация между САЩ и 
Китай. От друга страна, по-
явиха се доста съобщения 
и коментари най-вече на 
американски наблюдате-
ли, че темата Украйна ка-
то че ли отстъпва на по-за-
ден план в американската 
външна политика, на фона 

на амбициите на САЩ за-
ради бъдещето на взаимо-
отношенията между Ва-
шингтон и Пекин. 

Именно в този кон-
текст беше и посещението 
на южнокорейския прези-
дент във Вашингтон. Меж-
ду другото, коментарите в 
тази посока бяха подсилени 
и от подписаната Вашинг-
тонска декларация между 
президентите на САЩ и на 
Република Корея.

Освен своето значение 
като важен международен 
политически документ, та-
зи Вашингтонска деклара-
ция успява да презентира 
допълнително и без това 
традиционно силните от-
ношения между двете стра-
ни. В нея фактически се 
дават възможности за от-
варянето на нова страница 
за военно-политическото и 
военностратегическо при-
съствие на американската 
армия,  и най-вече на ви-
сокотехнологични оръжия, 
включително и ядрени, на 

територията на Южна Ко-
рея. Оттук се появиха и до-
пълнителните информации 
и за постоянното дислоци-
ране на американска под-
водница в териториални-
те води на Южна Корея, 
което всъщност предста-
влява съвсем директна за-
плаха за КНР.

В тази връзка това, кое-
то привлече особеното вни-
мание на наблюдателите 
беше „творческата изява” 
на корейския президент, с 
неговото „караоке изпъл-
нение” на добре известна-
та популярна американска 
песен Ameriсan Pie – песен 
от едноименния филм. 

Онова, което обаче юж-
нокорейският президент не 
бива да забравя, е, че то-
ва, което може да се тре-
тира като творческа изя-
ва и комплимент – като се 
използва караоке техника-
та по отношение на дома-
кините – фактически е не-
приложимо в международ-
ната политика.

Политически сговор във вреда на Китай

Появиха се доста 
съобщения и 
коментари най-
вече на американски 
наблюдатели, че 
темата Украйна 
като че ли  
отстъпва на  
по-заден план в 
американската 
външна политика,  
на фона на  
амбициите на САЩ 
заради бъдещето  
на взаимо- 
отношенията  
между Вашингтон  
и Пекин

П

Е

рез април т. г.  из- 
носът на Китай 
е бил на стой-
ност 2,02 трилио- 
на юана, което  
представлява уве- 

личение с 16,8 процента на 
годишна база. 

По повод на този факт 
Асошиейтед прес коменти-
ра, че „макар да се наблюда-
ва отслабено търсене в гло-
бален мащаб, китайският  
износ показва неочаквано 
силна енергичност“. 

На какво се дължи про-
дължаващата силна инер-
ция на китайската външ-
на търговия? Това е свър-
зано на първо място с пра-
вителствените мерки за ста-
билизиране на икономика-
та и търговията, както и с 
политиката за насърчаване 

на отварянето на високо ни-
во, посочва в отговор на то-
зи въпрос Радио Китай за 
чужбина.

От началото на година-
та властите на местно ни-
во в страната провеждат по-
литики за насърчаване на 
външната търговия. С тях-
на подкрепа множество ки-
тайски компании активно 
търсят поръчки и партньо-
ри в чужбина. 

В края на април прави-
телството обяви набор от 
мерки, включително въз-
становяване на изложения, 
организиране на директни 
преговори между компа-
нии и потенциални клиен-
ти, подкрепа на износа чрез 
електронна търговия и дру-
ги. Тези мерки са целеви, 
оперативни и те създават 

нови възможности за раз-
витие на компаниите, кон-
кретизира медията.

От 2 юни споразуме-
нието за Регионално всеоб-
хватно икономическо парт-
ньорство (РВИП) ще влезе 
в сила за всички 15 страни 
членки. РВИП е най-голя-
мата зона за свободна тър-
говия в света, изградена по 
инициатива на АСЕАН. В 
него влизат 15 страни от 
Азиатско-тихоокеанския ре-
гион, включително АСЕ-
АН, Китай, Япония, Юж-
на Корея, Австралия и Но-
ва Зеландия. Сертификатът 
за произход в рамките на 
РВИП става все по-популя-
рен сред компаниите, което 
ще улесни и излизането на 
китайските стоки на чуж-
ди пазари.

В последно време САЩ 
и европейските страни по-
вишават лихвените си про-
центи, което води до за-
силване на риска от спад 
на глобалната икономика. 
На този фон китайската 
външна търговия е изпра-
вена пред сравнително се-
риозни външни предизви-
кателства. 

Но както отбелязва Ра-
дио Китай за чужбина, с 
провеждането на редица из-
ложения, улеснение на пер-
соналните контакти и ино-
вации в търговската сфе-
ра, китайската външна тър-
говия ще покаже по-силен 
импулс. Това ще  помогне 
за по-нататъшното възста-
новяване на националната 
икономика, подчертава ме-
дията.

вропейският мо-
зъчен тръст „Брю-
гел“ публикува 
неотдавна доклад,  
в който се по-
сочва, че през  

последното десетилетие 
инициативата „Един пояс,  
един път“ е устояла на мно-
жество предизвикателства 
и изпитания и е получила 
широко одобрение в све-
товен мащаб, особено от 

развиващите се страни.
По повод на доклада на 

„Брюгел“ говорителят на 
китайското Външно минис-
терство Уан Уънбин заяви, 
че инициативата е привет-
ствана от множество стра-
ни, тъй като тя е базирана 
на принципите за съвмест-
ни консултации, съвмест-
но изграждане и споделя-
не. Китай никога не натрап-
ва собствените си идеи на 

други държави, камо ли да 
търси геополитическо об-
лагодетелстване за себе си. 
Като отворена и приобща-
ваща платформа за меж-
дународно сътрудничест-
во, „Един пояс, един път“ 
насърчава глобализацията, 
която обслужва всеобхват-
но, инклузивно и баланси-
рано световно развитие.

Тази година Китай ще 
проведе Третата среща на 

върха за международно съ-
трудничество в рамките на 
„Един пояс, един път“, на 
която страните ще споделят 
натрупания до днес опит и 
ще изготвят глобален план 
за сътрудничество, с което 
да се даде нов тласък и но-
ва надежда за устойчив гло-
бален растеж, добави още 
Уан Уънбин.

Китайската външна търговия продължава  
да демонстрира силна инерция

Целта на „Един пояс, един път“ е съвместното 
взаимноизгодно развитие 

Асошиейтед 
прес коментира, 
че „макар да 
се наблюдава 
отслабено 
търсене в 
глобален мащаб, 
китайският  
износ показва 
неочаквано силна 
енергичност“

Инициативата 
„Един пояс,  
един път“ е 
приветствана 
от множество 
страни, тъй като 
тя е базирана 
на принципите 
за съвместни 
консултации страницата подготви  

Любомир михайЛов
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ГеополИтИка

Н
аскоро медии-
те съобщиха, че 
на среща в То-
кио страните от 
Г-7 ще призоват 
Китай да спазва 

международните норми. 
В тази връзка гово-

рителят на китайско-
то Външно министер-
ство Уан Уънбин заяви, 
че всички държави тряб-
ва да спазват основните 
принципи на междуна-
родните отношения, ба-
зирани на Устава на Ор-
ганизацията на обедине-
ните нации. 

Г-7 рядко споменава 
основния документ на 
ООН, а често изисква ос-
таналите страни да спаз-
ват правила, които защи-
тават само интересите на 
САЩ и на самите страни 
от „голямата седморка“.

Например през по-
следните години САЩ 

Пекин: Г-7 е представител 
именно на нарушителите  
на международните норми

оттеглиха участието си от 
17 международни органи-
зации или споразумения 
като ЮНЕСКО и Париж-
кото споразумение относ-
но изменението на клима-
та, подслушват и шпиони-
рат безразборно останалия 
свят, включително свои-
те съюзници, своеволно 
налагат дипломатически 

натиск и икономически 
санкции, а на всичкото от-
горе и водят войни срещу 
малки държави като Аф-
ганистан, Ирак и Сирия. 
Всичко това показва, че 
САЩ и техните съюзни-
ци са истинските наруши-
тели на международните 
норми, посочи още гово-
рителят.

Инициативата за глобална цивилизация е 
импулс за „Диалога между цивилизациите“

мериканският по- 
литолог Фран-
сис Фукуяма пи-
ше в своята книга 
„Краят на истори-
ята и последният 

човек“, че разпадането на 
СССР и краят на Студена-
та война през 1991 г. „беле-
жат не само края на един 
определен  период от след-
военната история, но и на 
самата история“, т. е. края 
на идеологическата рево-
люция на човечеството и 
разпространението на либе-
ралната демокрация на За-
пада като финална форма 
на управлението.  Книгата 
бе публикувана през 1992 г.

Учителят на Фукуяма 
– Самуел Хънтингтън, бе 
потънал в идеи за геопо-
литиката и вечна война. 
Той призова Запада да ос-
тане бдителен, което бе ка-
то студен душ за „положи-
телните“ идеи на Фукуя-
ма. През 1996 г. Хънтинг-
тън публикува книга със 
заглавие „Сблъсъкът на ци-
вилизациите и преобразу-
ването на световния ред“, 
основана на редица статии 
от 1993 г. В нея той посоч-
ва, че конфликтите между 
западния либерално-демо-
кратичен модел и ислям-
ските държави и дълбоко 
повлияния от конфуциан-
ството Китай са неизбежни.

През последните 30 годи-
ни на войни и икономиче-
ски и финансови кризи раз-
витието на Азия, с Китай 
като основен представител, 

даде лъч надежда на света. 
Все повече и повече страни 
са привлечени от този нов 
център на икономическа си-
ла, предимно заради довери-
ето им в идеята за общност 
на споделена съдба. 

През 2013 г. китайският  
председател Си Дзинпин 
предложи инициативата 
„Един пояс, един път“, през 
2014 г. страните от БРИКС 
(Бразилия, Русия, Индия, 
Китай и Южна Африка) 
публикуваха „Декларация- 
та от Форталеза“, ШОС се 
развива и укрепва, а из-
граждането на общност на 
споделена съдба на чове-
чеството се ускорява.

Тъй като светът е из-
правен пред все повече 
и по-сложни предизвика-
телства, през 2021 г. ки-
тайският председател Си 
Дзинпин предложи Иници-
атива за глобалното разви-
тие, през 2022 г. – Иници-
атива за глобалната сигур-
ност, а на 15 март 2023 г.  
Инициатива за глобал-
на цивилизация по време 
на диалога на високо ни-
во между ККП и полити-
чески партии от различни 
държави.

Инициативата за глобална 
цивилизация е специална 

и нейна цел е да предложи 
план за глобалното 

управление и отношенията 
между различните нации и 

култури. 

Тя извежда политиче-
ския диалог на нов етап, 

разглежда дълбоко вкоре-
нени философски въпроси, 
като целите на съществува-
не на различните нации и 
цивилизации, начините за 
мирно съжителство между 
страни с различни култу-
ри и история, религия, на-
чин на живота, политиче-
ски и социални системи. 
Във време, когато светът 
е пред опасно разделение, 
Инициативата за глобална 
цивилизация възстановява 
оптимизма и обещава край 

А

на илюзиите за „сблъсък на 
цивилизациите“ и „край на 
историята“.

Китайският председател 
Си Дзинпин даде ясни от-
говори относно основните 
проблеми, пред които е въз-
можно да се изправят Ки-
тай и други държави по пъ-
тя на модернизацията. 

Придържайки се към 
концепцията за върховен-
ството на народа, се акцен-
тира върху обикновените 
хора в процеса на модер-
низацията, чиято крайна 
цел е да се реализира сво-
бодното и всестранно раз-
витие на хората.

Тя трябва не само да бъде 
наследник на историята 

и културата, но и да 
интегрира съвременната 

цивилизация, 

не само да подобри благо-
състоянието на сегашното 
общество, но и да защитава 
правата и интересите на бъ-
дещите поколения.

Трябва да се 
поддържа принципът 

за независимост и 
самостоятелност, 

да се търси многообразието 
по пътя към модернизация-
та, която не е „патентован 
продукт“ на няколко дър-
жави, нито „единствен из-
бор“, и не може просто да 
се „копира“ от другите без 
никакви промени.

Пред лицето на различ-
ните нови проблеми, ситуа-
ции и предизвикателства в 
процеса на модернизация-
та партиите трябва да пое-
мат отговорност и да дейст-
ват смело, да не се огра-
ничават от традиционни-
те идеи или механизми, да 
търсят и да усъвършенст-
ват начините и пътищата, 

непрекъснато да обновяват 
теориите и практиките и да 
влеят един мощен жизнен 
поток от енергия.

Трябва да се 
разпространява духът за 

общия успех, 

да се засили инклузивност-
та на модернизацията. Чо-
вечеството е общност на 
споделена съдба.

Трябва да се защитават 
културното наследство и 

иновациите, 

да се използват пълноцен-
но историята и култура-
та на всяка нация, да се 
съдейства за креативната 
трансформация и развитие 
на отличната традицион-
на култура на различните 
държави.

Гласът на разума е от 
решаващо значение в тези 
времена на сериозни еко-
логични и икономически 
кризи, както и рискове за 
сигурността.

Целта на Инициативата 
за глобална цивилизация 

е да започне „диалог 
между цивилизациите“, 

вместо да се предизвиква 
„сблъсък“ между тях. 

Тя напомня на страни-
те и нациите за собствени-
те им цели, за това какво 
означава пълноценното из-
ползване на оставеното от 
предците и затова с какво 
може всеки да допринесе и 
остави на следващите по-
коления.

Светът се нуждае спеш-
но от диалог за истинската 
природа на човечеството и 
целите му на съществуване, 
а Инициативата за глобал-
на цивилизация със сигур-
ност е навременен импулс 
за подобна дискусия.



7днесКитай
19 – 25.05.2023

ИкономИка

Китайската технология за изграждане на АЕЦ  
е все по-популярна по света

ри неотдавнаш-
ни посещения 
на американски 
представители в  
Аржентина, меж- 
ду които бе пре-

зидентът на Комисията за 
ядрено регулиране на САЩ 
Кристофър Хенсън, бяха на-
правени усилия да се вну-
шат на обществото там 
предполагаемите рискове 
от партньорство с Китай в 
ядрената енергетика. Това 
според коментатори показва 
нарастващите притеснения 
на Вашингтон към сътруд-
ничеството между Китай и 
Латинска Америка в рамки-
те на „Един пояс, един път“ 
и опасенията му, че то мо-
же да доведе до намалява-
не на влиянието на САЩ 
в региона.

„Този страх се корени в 
историческата представа на 
САЩ за Латинска Америка 
като за неин „заден двор“, 
казва Сун Уей, професор в 
Училището по международ-
ни отношения и диплома-
ция към Пекинския универ-
ситет за чуждестранни из-
следвания. По думите му, 
инвестиционните цели на 
САЩ обаче „не са чисти, а 
са политически мотивира-
ни“, тъй като целят не да 
се помогне на страни в ре-
гиона като Аржентина за 
постигане на просперитет. 
„Да не говорим, че САЩ 
често ограничават усилията 
си до говорене“, добавя той.

На 11 април Хенсън, при 
посещението си в латино-
американската държава и 
АЕЦ „Атуча“, е предупре-
дил за „потенциални риско-
ве“ и „неудобства“ от парт-
ньорството с Китай в ядре-
ната енергетиката, съобщи 
испанската медия Publico.

Последните опити на 
САЩ за намеса във въпроса 
също включват твърдения, 
че китайската технология не 

П

е с необходимото качество, 
не отговаря на международ-
ните стандарти и че проек-
тът като цяло има пробле-
ми с дизайна и безопасност-
та, наред с други „загриже-
ности“.

„Атуча III“ е 1200-мега-
ватов реактор, който ще бъ-
де построен в съществува-
щия ядрен комплекс. Това 
ще бъде четвъртата атом-
на електроцентрала в Ар-
жентина.

През февруари 2022 г. ки-
тайската корпорация CNNC 
подписа споразумение с 
Nucleoelеctrica Argentina за из-
граждане на ядрена мощност 
с технологията „Хуалон 1“  
(Hualong One) на CNNC, 
представляваща реактор с 
вода под налягане от тре-
то поколение. Съвместните 
усилия между Китай и Ар-
жентина в този проект се 
смятат за решаваща стъпка 
в сътрудничеството за про-
изводство на ядрена енер-
гия, тъй като те имат за цел 
да се справят с изменение-
то на климата и са част от 
глобалните цели за въгле-
родна неутралност.

Експерти посочват, че 
настоящите опити на САЩ 
да възпрепятстват изграж- 

дането и да дискредити-
рат качеството и целите на 
проекти за сътрудничество, 
свързани с „Един пояс, един 
път“ в Аржентина, са по-
редният пример за полити-
ката им да пречат на връз-
ките между Китай и лати-
ноамериканските държави. 
Нещо повече, „притеснени-
ята“ на САЩ относно ки-
тайския проект „Един по-
яс, един път“, позоваващи 
се на опасения за качест-
вото, въздействието върху 
околната среда и други по-
добни технически въпроси, 
е неоправдана.

Китай има в експлоата-
ция общо 54 ядрени енер-
гоблока с обща мощност от 
56,82 милиона киловата, на-
реждайки се на трето мяс-
то в света по този показа-
тел. В същото време в про-
цес на изграждане са други 
24 енергоблока, чийто капа-
цитет е 26,81 милиона кило-
вата, и когато те заработят, 
страната ще оглави светов-
ната класация по брой на 
ядрени мощности.

Освен това ядрената  
енергетика на Китай е 
призната за своите отлич-
ни постижения в дизайна, 
научноизследователската и 

ствената страна от Латин-
ска Америка, която работи 
с Китай за изграждане на 
инфраструктура в рамките 
„Един пояс, един път“. Ре-
конструкцията на междуна-
родното летище „Елой Ал-
фаро“ в еквадорския град 
Манта, което беше силно 
засегнато от силно земетре-
сение през 2016 г., е добър 
пример за това и доведе до 
засилване на търговията, ту-
ризма и бизнес връзките на 
страната с останалия свят.

„Един пояс, един път“ 
привлече значителни ин-
вестиции чрез многоброй-
ни проекти в редица стра-
ни, създавайки 420 000 ра-
ботни места и помагайки 
на десетки милиони да се 
измъкнат от бедността. В 
рязък контраст с усилия-
та на Китай, САЩ после-
дователно атакуват и ра-
ботят за дискредитация на 
проектите от „Един пояс, 
един път“, докато самите 
те предлагат минимални 
практически предимства 
за регионалния икономи-
чески растеж.

Така например Вашинг-
тон се ангажира да даде тла-
сък на Партньорството за 
глобална инфраструктура 
и инвестиции, като за ини-
циативата се твърди, че са 
предвидени 600 милиарда 
долара. Но липсата на ясен 
график или дата за стар-
тиране на тази амбициоз-
на схема накара мнозина 
да се усъмнят в достовер-
ността на предложението, 
като някои го отхвърлиха 
като нищо повече от куха 
„игра с числа“.

От друга страна, през по-
следните години сътрудни-
чеството на Китай с Латин-
ска Америка се разшири в 
полза на регионалното раз-
витие. От 2000 до 2020 г. ки-
тайските инвестиции там са 
нараснали 25 пъти.

Китай и Аржентина са близки партньори от 
десетилетия и тази връзка бе допълнително 
укрепена в рамките на инициативата „Един 
пояс, един път“ със съвместното изграждане 
на важни инфраструктурни проекти като 
язовир, електроцентрала и железопътни 
линии, даващи импулс за устойчивото 
развитие на южноамериканската държава.
Подобно сътрудничество обаче накара 
САЩ да изпитват безпокойство, че могат 
да загубят доминиращата си позиция в 
западното полукълбо, която продължава 
последните два века.
По време на последната си и най-явна 
кампания срещу китайското  
сътрудничество с латиноамериканската 
страна САЩ изразиха притеснения 
относно „Атуча III“, бъдещ мегапроект за 
производство на ядрена енергия, който бе 
договорен от China National Nuclear Co (CNNC) 
и аржентинска компания през февруари 2022 г.

развойната дейност, строи-
телството и експлоатацията, 
което я поставя сред най-до-
брите играчи в областта в 
международен план.

След аварията в японска-
та АЕЦ „Фукушима“, „Хуа-
лон 1“ изпълни новите це-
ли и изисквания за безопас-
ност, предложени от Нацио-
налната администрация за 
ядрена безопасност, как-
то и покрива най-високите 
международни изисквания 
за безопасност, според изда-
нието Science and Technology 
Daily. Същевременно Ки-
тай разполага с пълни пра-
ва върху интелектуалната 
собственост за всички тех-
нологии и компоненти на 
този тип реактор. Капаците-
тът на всеки реактор „Хуа-
лон 1“ може да достигне 1,2 
милиона киловата, а годиш-
ното производство на елек-
троенергия е близо 10 ми-
лиарда киловатчаса, което 
задоволява производство и 
жизнените нужди на насе-
ление от 1 милион души в 
умерено развити страни, и 
е еквивалентно на намаля-
ване на потреблението на 
стандартни въглища с 3,12 
милиона тона годишно и 
намаляване на емисиите на 
въглероден диоксид с 8,16 
милиона тона.

Уан Юмин, директор 
на Отдела за развиващи се 
страни към Китайския ин-
ститут за международни из-
следвания в Пекин, казва, 
че опитите на САЩ да поп-
речат на Китай да участва 
в изграждането на АЕЦ в 
Аржентина не са нищо но-
во. „Винаги, когато има ня-
какъв голям проект за съ-
трудничество между Китай 
и други страни, САЩ пра-
вят безотговорни комента-
ри, като го дискредитират 
или изпращат служители да 
го осуетят“, обяснява той.

Аржентина не е един- 
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Древният град Пиняо е изключителен пример за типичен китайски 
град от династиите Мин и Цин (14 – 20-и век), който е запазил 
всичките си отличителни черти. Днес той осигурява забележителна 
картина на културното, социалното, икономическото и религиозното 
развитие през един от най-важните периоди на китайската история. 

по запазените повече от 3 
км стени от северната към 
южната порта, откъдето се 
вижда целият град от една-
та страна и внушителният 
ров от другата. 

Сегашните постройки и 
структурата на града 

са изградени преди 600 го-
дини. Градските стени, 
улиците, жилищата, мага-
зините и храмовете са за-
пазени добре, като проявя-
ват няколкохилядолетната 

традиционна култура на ки-
тайската националност хан. 
Тук е историческият музей 
за архитектурното изкуство 
през династиите Мин и Цин 
(1368 – 1911).

Градът се очертава ка-
то един от водещите тър-
говски центрове в Северен 
Китай през 16-и век, запаз-
вайки този статут и до днес. 

Древният град Пиняо за-
ема главно място по разви-
тието на финансовото де-
ло през новата китайска 

айонът Пиняо е 
бил населен още от 
неолита. През 9-и 
век пр. н. е. тук е 
обособено градско 
селище във форма-

та на квадрат с площ 2,25 
кв. км, укрепено с глинени 
крепости. С въвеждането на 
системата от префектури и 

окръзи през 221 г. пр. н. е. 
Пиняо става седалище на 
окръжна администрация и 
продължава да играе тази 
роля. 

През 1370 г., по време-
то на династията Мин, гли-
неният насип е усилен и са 
изградени тухлените стени. 
Все още може да се види 

оригиналният метод на 
строителство. Стените са 
построени във формата на 
костенурка, с големи кули, 
представляващи главата и 
опашката й на север и юг, 
а множество по-малки ку-
ли на запад и изток могат 
да се оприличат с краката 
й. Можете да се разхождате 

Пиняо – най-цялостно запазеният 
древен град в Китай

Р

Пиняо е типичен 
китайски град от 
времето на династиите 
Мин и Цин

Градът е построен във формата на костенурка

Древният град 
е заобиколен 

със запазени и 
до днес тухлени 

стените 
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съдържа елементи от 14-и 
до 19-и век. 

Двуетажната дървена 
градска кула, 

най-високата структура в 
историческия град, дължи 
настоящия си вид на рекон-
струкция от 1688 г. От съ-
щия период е 

мостът Хуи Дзи, 
построен от камък с ка-
менни балюстради от две-
те страни. 

През 1997 годин, намира-
щият се в провинция Шан-
си, Северен Китай, град Пи-
няо е вписан в Списъка на 
световното културно и при-
родно наследств”. 

В оценката на Комитета 
за световното наследство се 
посочва, че древният град 
Пиняо е най-цялостно запа-
зеният древен град в Китай. 
В развитието на китайска-
та история този град пред-
ставя една необикновена и 
цялостна картина за разви-
тието на китайската култу-
ра, общество, икономика и 
религия.

наричана „Първата в света”.
 Главните улици на гра-

да са разположени от север 
към юг, освен тях в града 
има и различните големи 
и малки улици в различна 
посока. Структурата на гра-
да следва свой ред и собст-
вен стил.

 В архитектурата на 
древния град Пиняо 

преобладават  традицион-
ните къщи с двор по сре-
дата и с четири стаи на 
всяка страна. По-голяма 
част от съществуващите 
над 4000 граждански сгра-
ди в град Пиняо са изгра-
дени през династиите Мин 
и Цин, от които над 400 
вида жилища са добре за-
пазени и досега. 

В древния град са запазе-
ни 6 големи храма, древни-
те сгради, магазини и дру-
ги от времето на династи-
ите Мин и Цин. Тези кла-
сически постройки са съв-
сем типични за периода на 
разцвет на този град в Дре-
вен Китай. Пиняо съдържа 

история. През 1824 година 
в града се създава първата 
банка „Жишънчан”, която 
започва да печата банкноти, 
с което променила тради-
ционния режим за парични-
те средства. След това дей-
ността на банката „Жишън-
чан” се разпространява из 
целия Китай, както и в Япо-
ния, Сингапур, Русия и дру-
ги страни. Затова банката е 

век е класически пример 
за конструкция, при която 
големи коси греди се из-
ползват за носене на главни-
те покривни греди, вместо 
по-конвенционалната тех-
ника със скоби. 

Храмът Шуанлин, 
основан през 6-и век, също 

е известен със своята ко-
лекция от над 2000 декора-
тивни глинени статуи, да-
тиращи от 12 – 19-и век. 
В храма Цинхи Гуан, ос-
нован през 7-и век, Драко-
новата зала, една от десет-
те основни сгради, е забе-
лежителна с използване-
то на рядка конструктивна 

техника – система от ока-
чени греди и висящи ко-
лони. Група от по-нови 
храмове включва Храма 
на градския бог от 19-и 
век, Благоприятния храм 
и Храма на генерал Гуан 
Ю. Областната админи-
стративна сграда също е 
интересен комплекс, който 

редица национални памет-
ници на културата. 

„Зала на десетте хиляди 
Буда“ на храма Жънгуо, 

основана през 10-и век, е 
фундаментална референция 
за изучаване на ранните ки-
тайски оцветени статуи и 
архитектура. 

Основната зала на Кон-
фуцианския храм от 12-и 

Градската порта, 
съхранена от 
векове 

Храмът на градския бог  
от 19-и век

Колекцията от над 2000 декоративни 
глинени статуи в храма Шуанлин

Двуетажната 
дървена градска 
кула е
най-високата 
структура в 
историческия 
град
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иректорът на Центъра 
ЦНСССКЦИЕ  д-р 
Момчил СтАНИШЕв 
отговори на няколко 
въпроса за КМГ по 
повод на проведената 

през април Единадесета среща 
на Консултативния съвет към 
ЦНСССКЦИЕ

– Г-н станишев, като директор на 
Центъра и организатор на срещата на 
Борда на консултативния съвет, моля, 
разкажете ни повече за този форум – 
за участниците, за основните аспекти 
на дневния ред, за акцентите в изказ-
ванията и дискусиите.

– Срещата беше в хибриден формат 
– присъствено и онлайн, което даде 
възможност да участват повече пред-
ставители на страните от ЦИЕ – на-
ши партньори. Много важно за нас 
бе и участието на г-н Хъ Дзие, първи 
секретар към Посолството на КНР в 
София, който представи вижданията 
на китайската страна за това сътруд-
ничество и неговото значение. В сре-
щата участваха и представители на ди-
пломатически мисии, базирани в Со-
фия, които са част от държавите от 
Инициативата.

По време на форума, членовете на 
Борда на консултативния съвет обсъ-
диха и направиха обстоен преглед на 
постиженията в селскостопанското съ-
трудничество между Китай и страни-
те от Централна и Източна Европа 
през изминалите 10 години и отпра-
виха поглед към бъдещето. Изгражда-
нето на платформи, които имат за цел 
въвеждането на селскостопански про-
дукти от страните от ЦИЕ в Китай и 
насърчаване на търговията в селското 
стопанство между страните, бяха сред 

акцентите в дневния ред. Участниците 
обсъдиха и възможността следващото 
редовно заседание на Консултативния 
съвет да се проведе през месец май в 
град Нинбо, Китай, по време на изло-
жението там.

– Какви бяха представените от вас 
по време на срещата инициативи на 
Центъра за изминалата година?

– Ще се спра само на няколко от 
по-важните събития, организирани от 
Центъра, които представих на срещата 
и които получиха широк междунаро-
ден отзвук и признание от участници-
те в различните страни. Сред тях бя-
ха Балканският международен винен 
фестивал, София, по време на който 
ЦНСССКЦИЕ имаше възможност да 
заснеме, преведе на китайски език и 
промотира видеоклип за балканските 

производители на вино и винени про-
дукти; участието на ЦНСССКЦИЕ в 
най-голямото в света Международно 
изложение за храни и напитки – SIAL 
в Париж, Франция, както и в между-
народното изложение за храни и напит-
ки Детроп-Хелекспо в Солун, Гърция, 
като и на двете изложения ЦНСССК-
ЦИЕ участва със собствени щандове.

Едно от най-важните събития през 
изминалата година беше организи-
раната от ЦНСССКЦИЕ Междуна-
родна научно-практическа конферен-
ция ,,10 години сътрудничество, об-
мен и свързаност между Китай и стра-
ните от ЦИЕ“, която се проведе в 
Ректората на Софийския университет  
„Св. Климент Охридски”.

Изключително събитие, което цен-
търът организира през месец март  

Новите инициативи на ЦНСССКЦИЕ  
развиват отношенията между Китай и ЦИЕ

Д
т. г., беше пилотното издание на „Ак-
селераторска програма за стартъпи в 
земеделието от ЦИЕ и Китай“, която 
събра участници от 8 държави –  член-
ки на Инициативата за сътрудничест-
во между Китай и ЦИЕ.

– Кажете за някои от идеите за съ-
бития и бъдещи проекти през насто-
ящата, юбилейна за мегаинициативата 
„един пояс, един път”, година?

– Предстоящо е участието ни в 
Третото международно изложение за 
храни и напитки, което ще се про-
веде в периода 16 – 20 май 2023 г.,  
град Нинбо, Китай. Интересна ини-
циатива е и предстоящият Летен фес-
тивал на драконовите лодки, езерото 
Панчарево, близо до София, през юни. 

Друг акцент от плановете ни е пър-
вото издание на фестивал „Кулинарни 
дни на ЦИЕ и Китай“, по време който 
ЦНСССКЦИЕ ще организира собст-
вен щанд и ще привлече участници 
от ЦИЕ, който е в рамките на Лет-
ния фестивал на драконовите лодки.

Също така предстои и стартира-
нето на нов проект „Работни места 
в селското стопанство в ЦИЕ“, кой-
то ще информира гражданите за съ-
ществуващите възможности за работа 
в сектора чрез специализиран уебсайт 
и платформа.

Сред предложенията от страна как-
то на българските, така и на чуждес-
транните участници в Съвета беше и 
идеята за разработването на материа-
ли с информация, която ще предоста-
ви по-лесен достъп и възможности за 
бизнес между държавите от Централ-
на и Източна Европа и Китай, като 
бяха заложени идеите на следващото 
събрание на Консултативния съвет да 
бъдат оптимизирани връзките с мит-
ническите власти на КНР.

Проф. д-р Мариела МоДЕвА, 
заместник-министърът 
на туризма на Република 
България, говори пред Радио 
Китай за българо-китайското 
сътрудничество в областта на 
туризма преди пандемията 
от COVID-19, за очакваните 
нови възможности 
след облекчаването на 
противоепидемичните мерки, 
както и за преодоляването 
на глобалните 
предизвикателства чрез 
диалог и съвместни усилия.

– Професор модева, как 
оценявате развитието на бъл-
гаро-китайското сътрудни-
чество преди пандемията от 
COVID-19?

– Сътрудничеството ни в 
областта на туризма се разви-
ваше с добри темпове. И то-
гава, и днес основно предизви-
кателство остава свързаността 
между двете страни. Евентуал-
ното откриване на директна 
самолетна връзка ще повлияе  
изключително благоприят-
но на двустранния туристопо-
ток. Преди пандемията имахме 

множество посещения от дър-
жавни делегации от Китай, 
което допринесе съществено 
за познаваемостта на възмож-
ностите на България като ту-
ристическа дестинация. Пре-
ди пандемията в страната ни 
на годишна база имаше 30 000 
посещения от китайски турис-
ти. България има много даде-
ности за туризъм, които ще ре-
кламираме все по-усилено, за 
да може интересът към стра-
ната ни да остане висок.

– Какви нови ангажи-
менти би могло да поеме 

Сътрудничеството с Китай в сферата  
на туризма се развива добре

министерството на туризма 
сега, вече при новите условия, 
за облекчаване на противоепи-
демичните мерки?

– Има редица положител-
ни примери за успешно двус-
транно сътрудничество между 
България и Китай в сферата на 
туризма. Ние сме древни кул-
тури и смятам, че именно то-
ва трябва да е главният фунда-
мент за успеха на нашите от-
ношения. Участието на търгов-
ски и туристически изложения 
в Китай, като например това 
в Нинбо, където през години-
те Министерството на тури-
зма е имало регулярно пред-
ставителство, е с потенциал да 
допринесе за това нашите пос-
лания да достигнат до по-ши-
рока публика. Тук искам да 
отправя и похвала към Ваша-
та медия, която работи имен-
но в тази насока. 

Нека да обединим усилия-
та си, за да може да предоста-
вим пълноценна информация 
не само на професионалисти-
те в сферата на туризма, но и 
на обикновения потребител. 
Днес туризмът се практикува 

по модерен начин и хората не-
винаги имат времето да плани-
рат почивката си от по-далечен 
хоризонт. Смятам, че трябва да 
използваме всички инструмен-
ти на технологиите, на изкуст-
вения интелект, на дигитали-
зацията – сфери, в които Ки-
тай има водеща роля. Туризмът 
е интегрирана и хоризонтал-
на индустрия, която има въз-
можността да използва всич-
ки тези достижения на съвре-
менното общество.

– Какви са перспективи-
те за сътрудничеството меж-
ду България и Китай във вре-
мето на сериозните глобални 
предизвикателства, които съ-
ществуват в световен мащаб?

– Наистина, живеем във 
време на сериозни глобални 
проблеми и предизвикател-
ства. Те могат да бъдат раз-
решени на основата на взаи-
мен диалог, на съвместна ра-
бота, както в установени, така 
и в нови формати на сътруд-
ничество. Ние работим мно-
го добре с Китай в рамките 
на Световната организация 
на ООН по туризъм. Бихме 

искали да използваме опита 
на Китай в популяризиране 
на културното наследство на 
страната – защото това е сфе-
ра, където Китай има световна 
известност и привлича изклю-
чително голям брой туристи. 
От своя страна България, ка-
то член на ЕС, може да пред-
ложи редица успешни прак-
тики на модерно практикува-
не на туристическа дейност – 
водещи до устойчиво разви-
тие, до опазването на околна-
та среда и на всички основни 
ресурси, посредством които се 
развива този отрасъл. Основен 
инструмент за достигането до 
по-широка аудитория си ос-
тават и медиите, и маркетин-
говите инструменти и дейнос-
ти. Ще бъде наистина чудесно, 
ако успеем да привлечем по-го-
леми групи китайски туристи 
и в по-малко известни места 
от нашата страна. Нека не за-
бравяме и друго – имаме до-
бро взаимодействие с колегите 
си от съседните ни страни на 
Балканите и заедно можем да 
предложим много добри про-
дукти на китайските туристи.

Директорът на ЦНСССКЦИЕ  д-р Момчил Станишев (вторият от дясно наляво) 
говори в интервю за КМГ за проведената през април  

Единадесета среща на Консултативния съвет към ЦНСССКЦИЕ 

прИятелИ

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.
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общество

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

страницата подготви  
Красимира иванова

Млади хора с кодово име „възрастни 
по дух“ – привлечени от китайската 
традиционна култура

а маса за шах в 
парк има много 
младежи, в тан-
цова група за въз-
растни хора мла- 
ди момичета учат  

стъпките, а други са обсе- 
бени от традиционната аку-
пунктура и поставяне на 
мокса. Дори при пазару-
ване има младежи, които 
съзнателно плащат в брой, 
вместо с телефон, който 
бързо измества физически-
те пари в съвременния свят.  

Тези млади хора имат и 
кодово име – „възрастни по 
дух“, а в групата им в плат-
формата за видеосподеляне 
Douban, създадена през 2021 
г., пише: „Възрастните по 
дух са хора, които са млади 
физически, а техните инте-
реси, хобита, забавления и 
начин на живот са като на 
старите. Според възрастни-
те – те са млади, а според 
техните връстници – въз-
растни. Това не е свързано 
с щастието на „възрастни-
те по дух“.

Понастоящем повече от 
20 000 души са се присъе-
динили към групата, в коя-
то обсъждат теми като тай-
ната на дълголетието, сход-
ни хобита, разходки в окол-
ността, развлечения и други. 
Това, което привлича тези 
младежи да бъдат „възраст-
ни по дух“, е тяхната любов 
към китайската традицион-
на култура и желанието им 
да я популяризират.

Начинът на живот на 
всеки млад човек е разли-
чен, затова и да бъдеш „въз-
растен по дух“ не е осъди-
телно, а напротив – струва 
си да бъде разбрано и на-
сърчавано.

Дън Лан, 
25-годишна,  

занимава се с логистика
Няколко пъти, когато 

извадих портмоне, за да 
платя, майка ми правеше 
това директно с телефона 
и беше в недоумение: „Ба-
ба ти е на седемдесет и не 
може да ползва смартфон, 
затова за нея има смисъл 
да носи пари в брой, кога-
то излиза. Защо обаче ти, 
която си млада, плащаш 
така?“ И не само тя, но и 
търговците не ме разбират. 

Н

В интернет има група млади хора, които  
обичат да споделят своя „живот на  
възрастни“. Какво обаче означава това? 
Възрастните китайци са пестеливи, не 
обичат да харчат безразборно, когато имат 
здравословен проблем, се обръщат първо към 
традиционната медицина и пазят  
някогашната култура. Всички тези навици и 
хобита на възрастните хора днес  
благодарение на интернет печелят  
популярност сред младите.

нея. Въпреки че на много от 
тях изобщо не им харесва, 
знам, че това е една прекрас-
на частица от традиционна-
та култура на Китай и ако 
имам възможност в бъдеще, 
бих искал да споделя красо-
тата й с повече хора.

Ци Дзай,  
30-годишен, работи в 

областта на маркетинга
След Нова година оти-

дох до медицинския център 
„Тунжънтан“, за да наме-
ря лекар, който да ми по-
могне с акупунктура. Хо-
дих три пъти подред, за да 
има ефект, и следвах съве-
тите на лекаря, като напри-
мер да не лягам късно, да 
не пия студени напитки и 
алкохол.

Приятелката ми не беше 
съгласна, че избрах тради-
ционната медицина, мисле-
ше, че проблемите ми са ре-
зултат от стреса в работата, 
по-малкото почивка и физи-
чески упражнения. Мисля, 
че лечебният ефект на тра-
диционната медицина мо-
же да е по-бавен от този на 
западната, но рисковете са 
много по-малки.

Обикновено се опит-
вам да работя и почивам 
нормално, да правя пове-
че упражнения. Преди че-
тири-пет години, когато за-
почнах по-стресираща ра-
бота, страдах от сериозно 
ендокринно разстройство, 
безсъние и косопад. Тогава 
реших да опитам китайска 
медицина и така, малко по 
малко започнах с нея. И тъй 
като знам, че лекарствата, 
дори от традиционната ме-
дицина, може да имат не-
гативен ефект, ако се при-
емат твърде дълго, избрах 
акупунктура, мокса и ма-
саж. В сравнение с други 
методи за диагностика и ле-
чение, ефектът е по-бърз и 
по-добър.

Пекин ситуацията е раз-
лична. 

Веднъж, когато исках да 
си купя чай с мляко в един 
мол, човекът на щанда от-
каза да приеме пари в брой. 
Не се съгласи дори когато 
му казах, че това е незакон-
но. По-късно подадох оп-
лакване и ми отговориха, 
че ако се потвърди, че ма-
газинът е отказал да прие-
ме пари в брой, ще му бъде 
наложено наказание.

Знам, че в сравнение с 
електронните плащания 
парите в брой не са много 
удобни. Въпреки това ми-
сля, че в някои аспекти пла-
щането в брой е по-добро. 
Ако мобилният телефон не 
работи, е по-удобно човек да 
носи в себе си и кеш.

Фейфей, 
30-годишна,  

занимава се с интернет
Когато бях на 30 годи-

ни, бях луда по мобилните 
телефони. Можех да прека-
рам целия ден със смарт-
фона, да чатя с приятели, 
да пазарувам и да гледам 
филми. Но по-късно забе-
лязах, че заради прекомер-
ната зависимост от смарт-
фона губя много време. На-
края, след цял уикенд, гле-
дайки кратки видеа, взех 
решение да кажа „сбогом“ 

В родния ми град е 
по-добре, в крайна смет-
ка електронното плащане 
не е навсякъде. Много въз-
растни хора там все още 
са свикнали с нормални-
те пари. Когато дам пари 
в брой, е съвсем нормал-
но. Но в голям град като 

на мобилния си телефон.
Започнах съзнателно да 

контролирам времето, в 
което го използвам, и се 
опитах да го изключа за 
няколко часа. В началото 
винаги се страхувах, че ще 
пропусна обаждане от при-
ятели, от работата или че 
няма да съм в крак с горе-
щите събития. По-късно за-
белязах, че няма нищо ва-
жно в света, което трябва 
да бъде решено в тази се-
кунда, и бях напълно сво-
бодна да контролирам вре-
мето си. 

Така започнах да изключ-
вам телефона си напъл-
но през уикендите, поняко-
га отивам с книга и кучето 
ми в парка за няколко часа 

почивка, друг път готвя.
И сега от „интернет 

тийнейджър“ се превърнах 
в „старица без интернет“, 
която често използва 2G. 
Понякога приятелите и се-
мейството ми се шегуват, 
че от мобилния ми теле-
фон няма полза. Когато не 
съм „отвлечена“ от мобил-
ния си телефон, се чувст-
вам свободна.

Джан Цян, 
25-годишен, програмист
За много млади хора в 

цинската опера няма нищо 
привлекателно, смятат я за 

твърде шумна и неразбира-
ема. Аз обаче, като роден в 
провинция Шънси, съм не-
ин голям почитател и не се 
чувствам добре, когато дъл-
го време не я слушам.

Телевизорът в дома ми 
обикновено не е включен и 
се използва само рано су-
трин през уикендите. Ко-
гато дръпна завесите в хо-
ла и включа телевизора, по 
който дават цинска опера, е 
най-щастливият ми момент 
от цялата седмица. Това е 
достатъчно, за да забравя за 
известно време умората от 
градския живот.

Често споделям това хо-
би с приятелите си, окура-
жавам ги да слушат цинска 
опера и да научат повече за 
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Ерик СолХАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

зДраве

За по-силен  
детски имунитет

ного често се случва, 
след като децата тръг-
нат на ясла или детска 
градина, да се разболя-
ват често и съвсем ес-
тествено е родителите 

да са обезпокоени за здравето им. 
Това е типично състояние за тази 
възраст, когато имунната система 
на малчуганите все още се разви-
ва и те са податливи на алергии и 
заболявания.

Според практикуващите тради-
ционна китайска медицина лекари 
белите дробове, бъбреците и дала-
кът при децата са по-слаби, откол-
кото при възрастните, което вли-
яе на имунитета като цяло. Слаби-
те бели дробове увеличават риска 
от респираторни заболявания, до-
като недостатъчно силният далак 
създава условия за проблеми с хра-
носмилането. Затова децата често 
настиват или се оплакват от раз-
строен стомах.

Според традиционната китайска 
медицина силната жизнена енергия 
Ци пази тялото от външните болес-
тотворни фактори. Когато се поя-
вят препятствия в потока й, дели-
катната хармония между ин и ян 
се нарушава. 

Подобно на течащата вода в по-
ток, Ци не може да си позволи да 
се движи бавно или да застои. Ако 
даден орган е нападнат от бактерии, 
тази инвазия може да се оприли-
чи на застояло блато. Тогава орга-
нът трябва „да се почисти” и да се 
възстанови нормалният поток на 
Ци, твърдят източните лечители.

Потокът на Ци може да се въз-
станови с помощта на различни 
терапии, например билки, масаж 
и промени в начина на хранене и 
живот.

Природни алтернативи
Билките са важно лечебно сред-

ство за традиционната китайска 
медицина и тяхното действие вър-
ху организма е различно, напри-
мер някои от тях затоплят, а дру-
ги охлаждат тялото или укрепват 
Ци. За лечението на децата и въз-
растните се използват едни и съ-
що билки, но комбинацията и до-
зата се променят според състоя-
нието, възрастта и теглото на де-
тето. Затова е по-добре винаги да 
се консултирате със специалист по 
традиционна китайска медицина.

Педиатричният масаж също по-
мага за ефективното справяне със 
здравните проблеми на децата. При 
него се използват специални техни-
ки, за да се стимулират акупунктур-
ните точки и да се подобри потокът 
на Ци. Вендузите и иглоубождане-
то не се препоръчват за деца под 
6 години, но винаги има изключе-
ния и лекарят трябва да реши кое 
е най-добро за неговия пациент.

Лечението с традиционна ки-
тайска медицина предлага безо-
пасни и надеждни алтернативи, 
при които почти няма странични 
ефекти. За да възстанови здраве-
то, традиционната китайска меди-
цина се опитва да се справи с ко-
рена на проблема, а не само със 
симптомите.

М

По-добри навици,  
по-силен имунитет

Подходът на традиционната ки-
тайска медицина към укрепването 
на имунитета е холистичен. Освен 
билките, масажа и иглоубождането, 
лечителите винаги дават и съвети 
за храненето и начина на живот.

Те съветват да се избягват студе-
ните напитки и храна и да се огра-
ничи консумацията на пържено, 
сладко и люто, защото те създават 
условия за натрупването на „влага”, 
като отслабват храносмилателните 
функции на далака и стомаха, което 
с течение на времето може да бло-
кира потока на Ци и да предизви-
ка появата на заболявания. Жела-
телно е също детето да се храни в 
приблизително едни и същи часове 
на деня, което ще помогне за пра-
вилното храносмилане.

Освен това към супите могат 
да се добавят билки като гъба по-
рия, атрактилодес, коикс, корени 
астрагал, китайски ямс. Ямсът по 

принцип може да се консумира ка-
то хранителна добавка, тъй като 
подобрява храносмилането.

На децата не бива да се дават 
произволно билки с укрепващи ор-
ганизма свойства, тъй като ефектът 
може да се окаже обратен, преду-
преждават лекарите.

Добро храносмилане  
за силен имунитет

Здравето на детето се нуждае 
от добър хранителен режим, за да 
се развива и расте нормално. Ако 
храносмилателната му система не 
функционира правилно, тялото не 
може да абсорбира полезните веще-
ства от храната. Не е важно какво 
влиза в тялото, а как то го усвоява.

Като цяло по-голямата част от 
енергията, от която се нуждае, тя-
лото получава от храната, а добри-
ят метаболизъм е основа за силния 
имунитет. Ако се подсили храно-
смилателната система, имунитетът 
също ще е в състояние по-добре да 
се бори с болестите.

Хвърчилата също могат да бъдат 
полезни за здравето

ускането на хвър-
чила в повечето 
страни по света 
е детско забавле-
ние, което се за-
бравя след вре-

ме, когато човек порасне. 
В Китай обаче, родината на 
тези пъстроцветни „летящи 
дракони“, те запазват своя 
чар във всяка възраст. За де-
цата пускането на хвърчи-
ло е игра и забавление, а за 
възрастните - начин да съх-
ранят доброто здраве.

 Ползи за здравето  

 от хвърчилата 
Спорт на открито

Пускането на хвърчило 
е забавен начин за спорт на 
открито. За да го вдигнете 
във въздуха, ще трябва да 
побягате малко, което ще 
ускори сърдечния ритъм и 
ще подобри кръвообраще-
нието. След като прибере-
те хвърчилото, вероятно ще 
ви се прииска да се пораз-
ходите, потичате или прос-
то да прекарате още малко 
време навън.

Начин за общуване
Пускането на хвърчила 

често е групово занимание, 

П

независимо дали по време 
на семейни излети, праз-
ници или състезания. Тази 
дейност на открито е необи-
чайно приобщаваща и ня-
ма ограничения за възраст- 
та, пола или физически-
те способности. Красивото 
хвърчило е и повод за на-
чало на разговори, трупане 
на щастливи спомени с лю-
бимите хора или завързва-
нето на нови запознанства.

Гони стреса  
и тревогата

Пускането на хвърчило 
на поляната или на пла-
жа ви дава възможност да 
сте по-близо да природата, 
което има редица ползи за 
здравето. Прекараното вре-
ме близо до тревни площи и 
вода, на чист въздух пома-
га за справянето със стре-
са, тревожността и депре-
сията. Човек се отпуска за 

миг, забравя за главоболи-
ята и недовършените зада-
чи, докато гледа носещото 
се в небето хвърчило.

Подобрява  
концентрацията

Докато пускате хвърчи-
лото или следите как се рее 
в небето, обикновено вни-
манието ви е насочено из-
цяло върху това, което пра-
вите. Това е добро упраж-
нение за концентрация и 

ви помага да се фокусира-
те върху случващото се тук 
и сега. Изследванията по-
казват, че този вид осъзна-
ване има редица доказани 
ползи за здравето – пома-
га за облекчаването на бол-
ката, намалява тревожност-
та и депресията, подобрява 
способностите за запомня-
не и учение, както и кон-
трола на емоциите.

Подобрява зрението
Пускането на хвърчила е 

от полза и за зрението. Взи-
рането в синьото небе мо-
же да помогне за отпуска-
нето на напрегнатите очни 
мускули и нерви, както и за 
облекчаване на уморените 
очи и предотвратяване на 
късогледството.

 Ползи за шията
В наши дни прекарваме 

много време с наведена гла-
ва, взирайки се в екраните. 
При пускането на хвърчило 
обаче гледаме нагоре, кое-
то освобождава напреже-
нието в шийните прешле-
ни и гръбначните мускули, 
прави по-гъвкави ставите и 
предотвратява дегенератив-
ните промени и свързаните 
с тях заболявания.
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Ерик СолХАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

култура

Различните видове китайски струнни 
музикални инструменти
В китайската култура съществуват редица 
музикални инструменти, характерни както 
за огромната страна, така и за много други 
региони на Азия. В този брой ще се спрем 
на някои от най-популярните струнни 
инструменти. 

Жъуафу
е вид струнен музикален ин-
струмент, който се появя-
ва около ХІV в. Жъуафу е 
изработен основно от дър-
во и се отличава с особена 
външна форма – има удъл-
жен гриф, най-горната част 
е извита, а резонаторното 
тяло е с форма на полусфе-
ра. Съществуват жъуафу с 
3, 5, 6, 7, 8 и 9 струни, като 
обикновено с най-външната 
струна се свири основната 
мелодия, а останалите слу-
жат за музикален фон.

Лиуцин
е от групата на струните ин-
струменти. Той е изработен 
от топола (лиу на китайски), 
по форма прилича на лис-
то на топола и затова е на-
речен лиуцин. Буквално то-
ва се превежда като „лис-
то на топола“. Лиуцин се 

разпространява дълго време 
сред народа на провинциите 
Шандун, Анхуей и Дзянсу, 
като се използва за акомпа-
нимент на местните опер-
ни спектакли.

През 1958 г. Уан Хуей-
жан и майстори от цех за 
музикални инструменти за-
едно изработват първия ли-
уцин от ново поколение – 
с три струни. Триструнният  
лиуцин е на основата на 
първоначалния двуструнен 
лиуцин, като деленията на-
растват съответно от 7 на 
24. През 70-те години съ-
щият майстор на музикал-
ни инструменти е изработил 
лиуцин от второ поколение 
– с 4 струни. Освен броя на 
струните този инструмент 
се различава от старите и 
по материала за струните – 
те вече са метални, а корпу-
сът е направен от бамбук. 
Тези промени подобряват 
много качествата на лиу- 
цина.

последните десетилетия в 
Китай се възстанови изра-
ботването на стария гуцин.

Дзяйецин
е древен корейски инстру-
мент и е разпространен в 
корейския автономен район 
Йенбиен в североизточната 
китайска провинция Дзи-
лин. Дзяйецин има вече 
над 1500-годишна история. 
В миналото той се е изра-
ботвал от едно цяло дърво, 
като опашката му се раз-
двоявала. Тъй като нямало 
дъска на дъното, то звукът 
му бил сравнително слаб и 
немного изразителен. 

След няколковековно 
разпространение и усъ-
вършенстване, както и за-
имстването на преимущест-
вата на инструментите от 
другите националности, се 
създава дзяйецин със силен 
звук и много добри функ-
ции. Сега се разработват 
дзяйецин с 18 и 21 стру-
ни. Особено при този с 21 
струни, не само се увели-
чава размера на резонанс-
ната кутия, но и се използ-
ват характерните корейците 

кутия е кръгла и върху нея 
е обтегната змийска ко-
жа. Той има 3 до 4 стру-
ни. Името хуобусъ се поя-
вява най-рано през 13 – 14-и  
век в историческите анали 
на династия Юен. Тогава 
той се определя като един 
от най-добрите китайски 
инструменти. 

След династия Цин ве-
че да не се използва толко-
ва често, но сега, след раз-
работките на видни музи-
канти, се появява новият ху-
обусъ и по този начин се 
възражда използването на 

Конхоу
е струнен китайски инстру-
мент с дълга история и да-
лечни корени. Според из-
следванията той вече има 
над 2000-годишна история. 
През златната епоха на ки-
тайската династия Тан (618 – 
907), успоредно с развитието 
на икономиката и култура-
та, майсторството на свире-
не на конхоу достига голе-
ми висоти. Именно тогава 
китайският конхоу навли-
за в Япония, Корея и дру-
ги страни. В храмове в Япо-
ния има и досега запазени 
оригинални конхоу от вре-
мето на династия Тан. Но 
този вид древен инструмент 
постепенно изчезва след  
14-и век. Днес хората мо-
гат да видят изображения 
на конхоу само върху сте-
нописи или гравюри.

За да възродят този ин-
струмент, още от 50-те го-
дини на 20-и век, китайски 
музикални дейци започват 
да извършват проучвания и 
успяват да пресъздадат ня-
колко вида конхоу, които са 
доста несъвършени, поради 
което не се разпространя-
ват. В началото на 80-те се 
изработва нов вид конхоу, 
който е доста по-успешен 
за пресъздаване на древния 
музикален инструмент.

Древният конхоу е бил 
лежащ или изправен, а но-
вият е възстановка на из-
правения конхоу и прили-
ча много на арфата, но раз-
ликата е, че конхоу има два 
реда струни с по 36 струни.

Конхоу е инструмент с 
широк диапазон, богата из-
разителност, като може да 
се изпълняват старинни и 
модерни мелодии, както и 
музика за арфа. Двата реда 
струни са еднакви и това е 
много удобно за изпълне-
ние на бързи мелодии. Мо-
же да се свири с двете ръ-
це едновременно и да се по-
стига много красиво звуче-
не – солово и в съчетание с 
други инструменти.

Гуцин 
В Древен Китай гуцин 

е бил наричан само „цин“ 
или „яоцин“. Неговата ис-
тория започва още преди 
3000 г., през династия Джоу.

Древните китайци са 
имали специални правила 
за изпълнение на цин. Пре-
ди изпълнението те задъл-
жително се изкъпвали, сме-
няли дрехите си и запла-
вали благовония. Чак то-
гава сядали на колене, под-
пирали цин на бедрата си 
или на масичка. Направа-
та на стария цин е много 
специална и е съществувал 
цял отделен занаят, свър-
зан с това. По време на ди-
настиите Тан и Сун е злат- 
ният век на стария гуцин и 
тогава са изработени мно-
го шедьоври. Но днес вече 
е загубена тайната на изра-
ботката им. За щастие, през 

усъвършенстваха и жуан, 
като създадоха 4 вида ин-
струменти с различна сила 
на звука. Жуан с висок звук 
има силен и звънък глас и 
играе важна роля за основ-
ната мелодия.

Жуан със средна сила на 
звука има спокоен и нежен 
звук. Модулациите с него 
подчертават особеностите 
на дадената мелодия. Го-
лемият жуан е по-нисък с 
пет октави и по звучене се 
доближава до виолончело-
то. Двата вида инструменти 
често се съчетават добре.

найлонови и найлоново-ме-
тални струни. 

Хуобусъ
Традиционният хуобусъ 

прилича по форма на чер-
пак, като тялото му е дълго 
около 90 см, с извито чело и 
права форма. Резонансната 

този вид инструменти. Но-
вият хуобусъ се разделя на 3 
вида – силен, среден и тих. 
Резонансната кутия на въз-
родения инструмент е два 
пъти по-голяма от първона-
чалната, като отгоре не се 
слага кожа, а пиктографи-
рана дъска, за да се пови-
ши силата на звука. 

Жуан
Жуан има много прос-

та форма, като е съставен 
от три части. Връхната му 
част е обикновено украсе-
на с дракони или други тра-
диционни образи. От две-
те страни има по 4 струни. 
Той има кръгла резонансна 
кутия, която е съставена от 
три дъски. 

През последните годи-
ни, успоредно с интереса 
към народните инструмен-
ти, китайските майстори 

лиуцин

Дзяйецин

Жена, свири 
на гуцин 
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За първи път в България ще се проведе 
състезание с драконови лодки

ксклузивното съ-
битие ще се про-
веде в район Пан-
чарево, а органи-
затор е Сдруже-
ние „Фестивал 

драконови лодки“. Състе-
занията с драконови лодки 
стават все по-популярни по 
целия свят, вече се провеж-
дат в над 90 държави. Очак- 
ва се най-бързо развива-
щият се воден спорт скоро 
да бъде включен в листата 
на олимпийските спорто-
ве. Изключително зрелищ-
ните и атрактивни състеза-
ния обикновено се провеж-
дат под формата на фести-
вал на драконовите лодки, 
включващ множество съ-
пътстващи културни, му-
зикални, танцови, спорт-
ни събития и представле-
ния, атракции за деца, базар 
с традиционни занаятчий-
ски и арт продукти от цял 
свят, гурме кътове за храна 
и напитки и много други. 
Истински празник за цяло-
то семейство! Състезания-
та включват отбори с мъ-
же, жени, деца и смесени. 
Спортът може да се практи-
кува лесно от всеки. Фести-
валът на драконовите лод-
ки е включен от ЮНЕСКО 
в списъците на световното 
нематериално, културно на-
следство. Драконовите лод-
ки доставят на хората удо-
волствието от спортуване 
на открити, красиви мес-
та, близо до водата, с чист 
въздух и природа. Създава 
екипна работа и се превръ-
ща в световен корпорати-
вен спорт и платформа за 
изграждане на екипи и раз-
витие на приятелство меж-
ду хора и нации. 

Специално за събитие-
то от Китай ще пристигнат 
водещи експерти в областта 
на състезанията с драконо-
ви лодки, артистични орга-
низации, екипи и делегации 
от страната.

Фестивалите на драконо-
вите лодки имат история от 
повече от 2000 години, за-
почвайки от Китай и стра-
ните от Далечния изток, но 
днес фестивалите са попу-
лярни по целия свят. В по-
вечето по-големи градове в 
Европа и Северна Амери-
ка са вече установена тра-
диция. Някои от най-добри-
те университети в света са 
приели гребането с драко-
нови лодки като академич-
на спортна дисциплина. 

България е определена  
за домакин на Световното 
първенство по драконови 

лодки в Русе  
през 2025 година.

Е

Двудневен фестивал ще съпътства 
уникалното за България състезание  
на 24 и 25 юни. Русе ще е домакин на 
Световното първенство по драконови 
лодки през 2025 година.

ще бъде Азия, но всички 
страни, които проявяват ин-
терес, са поканени да участ-
ват. На обособени места 
около езерото ще има ша-
три и демонстрации на ори-
гинални азиатски продукти 
– изкуство, занаяти, гурме 
храни и напитки, всичко, 
което може да представи 
страните, техните тради-
ции и култура. Участие в 
аматьорските състезания 
ще се предлага на дипло-
мати, университети, учили-
ща, по-големи организации 
и фирми, както и на цяла-
та общественост – отделни 
или обединени/смесени от-
бори в 4 категории – деца, 
жени, мъже, смесени. Учас-
тници от всички възрасти 
са добре дошли. 

Програмата  
на двудневното събитие 

ще включва:
Състезания с драконови  
лодки, мултикултурна про-
грама с артистични изпъл-
нения – музика, танци и 
други артистични изпъл-
нения, творчески работил-
ници, демонстрации на бой-
ни изкуства и други спорто-
ве, атракции за деца, фото 
и кулинарни изложби, ша-
три за изложители, кътове 
за храна и напитки и мно-
го други забавления. Ще бъ-
де организиран допълните-
лен градски транспорт при 
спазване на всички мерки 
за безопасност.

Всички приходи и да-
рения ще бъдат използва-
ни само за целите на орга-
низацията – закупуване на 
драконови лодки, създава-
не на тренировъчни центро-
ве, организиране на драко-
нови фестивали и състеза-
ния с лодки, поддържащи 
програми и други.

Даренията носят допъл-
нителни ползи на дарители-
те – възможност да участ-
ват в събитията, опция да 
станат асоциирани члено-
ве, специални рекламни и 
спонсорски пакети и пр.

общината има нужда от ми-
нимум 13 20-местни и 13 
10-местни лодки, стойност-
та на които може да е мно-
го голяма. 

Двудневният фестивал 
в София на 24 и 25 юни 
има за цел да популяризи-
ра спорта в страната и да 
осигури всички необходими 
съоръжения и спортни ба-
зи като подготовка за све-
товното първенство.

Група запалени фенове 
на спорта с драконови лод-
ки сформираха сдружение с 
нестопанска цел в общест-
вена полза “Фестивал дра-
конови лодки”, целящо раз-
витието на спорта в Бълга-
рия чрез организиране на 
фестивали първо в София, 
а след това и в други по-го- 

Очаква се да участват 
над 2000 – 3000 спортисти 
от цял свят и да присъстват 
30 – 40 000 туристи.

В същото време спор-
тът няма никакви тради-
ции в България. По-голя-
мата част от публиката до-
ри не е чувала за него, ни-
то е виждала или присъст-
вала на състезание с драко-
нови лодки. Има само две 
20-местни лодки в София 
и две във Видин, които не-
отдавна започнаха практи-
ка. За шампионата в Русе 

леми градове в страната. 
Първият фест в София е 
планиран за 24 – 25 юни 
2023 г. на Панчаревското 
езеро край града. 

Фестивалът се осъщест-
вява със съдействието на 

Столична община и кме-
та на града г-жа Йордан-
ка Фандъкова, община Ру-
се, Българската федерация 
по кану-каяк, която има 
секция за драконови лод-
ки, Международната феде-
рация по кану-каяк, която 
организира световното пър-
венство в Русе, Посолство-
то на Китай, много култур-
ни институции и организа-
ции от страната и чужбина, 
много компании, спортни 
клубове и други. 

Планирано е в инициа-
тивата да се включат и ди-
пломатически мисии от 
страни, които имат отдав-
на установени традиции във 
фестивалите на драконови 
лодки. Фокус на събитията 

Състезание с драконови лодки във Франкфурт

Състезание с 
драконови лодки 

във венеция
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ПЕЧАТ

АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Съчуан ще осигури чиста енергия  
за 31-вата лятна универсиада в Чънду
Властите в югозападната китайска 
провинция Съчуан ускоряват изграждането на 
инфраструктура за осигуряване на екологично 
чиста електроенергия за 31-вата лятна 
универсиада, която ще се проведе от 28 юли до 8 
август тази година в Чънду, столицата на тази 
китайска провинция. 

генция Сихнуа 
съобщава от про-
винциалната сто-
лица Чънду, че 
според информа-
цията на фили-

ала в Съчуан на Държав-
ната мрежова корпорация 
на Китай 11 спомагателни 
съоръжения ще бъдат по-
строени и разширени в про-
винцията до откриването на 
събитието. Освен това упра-
влението на провинция Съ-
чуан открива мрежа за ус-
луги за енергийно зареж-
дане на автомобили. В ра-
йона на Чънду, Лонгкуани, 

вече е пусната зарядна стан-
ция, в която са разположе-
ни фотоволтаични панели с 
площ от 200 квадратни ме-
тра. Станцията е в състоя-
ние да зарежда едновремен-
но 46 електрически превоз-
ни средства.

Освен това на покриви-
те на хотелите, където ще 
бъдат спортистите,  са мон-
тирани слънчеви панели от 
кадмиев телурид, които мо-
гат да абсорбират слънче-
вата светлина и да я пре-
връщат в електричество. Та-
зи технология беше широ-
ко използвана за първи път 
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а проведената в 
Париж церемо-
ния по връчва-
не на тазгодиш-
ните Световни  
спортни награди 

Laureus китайската скиор-
ка в свободния стил Гу Ай-
лин спечели наградата за 
най-добър екстремен спор-
тист заради изключително-
то си представяне на Зим-
ните олимпийски игри в 
Пекин. Това е петият път, 
в който китаец печели на-
градата Laureus, отбелязват 

китайските медии на спорт-
ните си страници.

Лионел Меси бе опреде-
лен за Играч на годината, а 
националният футболен от-
бор на Аржентина – за От-
бор на годината след спечел-
ването на Световното пър-
венство в Катар.

Световните спортни на-
гради Laureus са едни от 
най-влиятелните отличия в 
спорта, като носителите им 
се определят след анкета и 
гласуване на над 1400 спорт-
ни медии по света.

и Фабин, олим-
пийският шампи-
он от Токио, спече-
ли три златни ме-
дала на Азиатско-
то първенство по 

вдигане на тежести в Джин-
джу, Южна Корея. 

Той вдигна 143 кг при 
първото движение изхвър-
ляне при мъжете в ка-
тегорията до 61 кг, след-
ван от съотборника си 
Чън Лидзюн със 142 кг.  
Бронзовия медал взе ин-
донезиецът Рико Са-
путра. При второто дви-
жение Ли Фабин спече-
ли отново злато със 171 кг  

изтласкване, но не успя в 
последния си опит със 174 
кг. Чън Лидзюн взе сребро-
то със 168 кг, но се про-
вали във втория и третия  
опит със 173 кг. Бронзът оти-
де при тайландеца Терапон 
Силачай. Ли Фабин спечели 
още един златен медал със 
сбор от 314 кг, а Чън Лид-
зюн отново го последва с 310 
кг. Китайката Дзян Хуейхуа 
триумфира в категорията 49 
кг при жените. 

Азиатското първенство 
по вдигане на тежести е ед-
на от квалификациите за 
Олимпийските игри в Па-
риж през 2024 г.

Гу Айлин спечели 
наградата Laureus за 
най-добър екстремен 
спортист на годината

Китайските атлети завоюваха медали на 
Азиатското първенство по вдигане на тежести

по време на Зимните олим-
пийски игри в Пекин.

Провинция  Съчуан в 
Централен Китай е един от 
най-големите доставчици на 
чиста енергия в страната. 
Към края на 2022 г. инста- 

лираната мощност на съ-
оръженията, произвежда-
щи „зелена“ електроенергия 
в провинцията, надхвърли 
100 милиона kW, от които 
97,5 милиона kW са водни 
електроцентрали.



16 днесКитай
19 – 25.05.2023

калейДоскоп

В

К

одещата китай- 
ска компания за 
изкуствен инте-
лект iFLYTEK 
пусна своя бази-
ран на изкустве-

ния интелект голям езиков 
модел Spark Desk. 

„Той е в състояние да 
изпълнява редица задачи 
и обхваща ключови уме-
ния, като генерирано от 
изкуствен интелект съдър-
жание, разбиране на мно-
го езици, логическо раз-
съждение, математика и 
кодиране“, каза за Синхуа 
Лиу Цинфън, председател 
на iFLYTEK. 

„Надяваме се да разви-
ем Spark Desk като уско-
рител за иновациите, сти-
мул за вдъхновение и асис-
тиращ изкуствен интелект 
за всеки, внасяйки по-го-
лямо усещане за удовлет-
вореност в работата и жи-
вота“, подчерта той.

Моделът е приложен в 
различни области, вклю-
чително образование, офис 
системи и автомобилна-
та индустрия. Той ще бъде 
внедрен от над 3000 ком-
пании в сферата на 36 ин-
дустрии, за да се изгради 
съвместна екосистема с из-
куствен интелект.

итай планира 
в рамките на 
14-ия петгоди-
шен план (2021 
– 2025) да попу-
ляризира три до 

пет пилотни туристически 
маршрута на национално 
ниво, включващи обекти 
на културното наследство. 
Решението е взето съвмест-
но от Държавното управ- 
ление за защита на кул-
турното наследство, Ми-
нистерството на култура-
та и туризма и Национал-
ната комисия за развитие 
и реформи. Тези туристи-
чески маршрути ще разпо-
лагат с ресурсите на недви-
жимите културни релик-
ви в Китай, като обекти 

на древната култура, гроб-
ници и пещерни храмове. 
Сред другите елементи са 
исторически и културни 
градове, обекти, свързани 
с наследството в сферата 
на  селското стопанство и 
промишлеността, музеи и 
мемориални зали, природ-
ни забележителности и жи-
вописни места. Ще се на-
сърчат и проучванията на 
нови тематични маршру-
ти, изясняването на стату-
та на защита и управление 
на културното наследство, 
максималното интегрира-
не на отговарящите на ус-
ловията културни релик-
ви и пълното използване 
на всички налични турис-
тически маршрути.

Фестивал на 
барабаните 
Барабани на движещи 
се колички бяха 
една от атракциите 
на фестивала за 
барабанна култура, 
проведен наскоро  
в село Уейцун  
в окръг Сянфън, 
провинция Шънси. 

Умението да аранжираш цветя
В началото на май професионалисти в градинарството представиха произведения на 
изкуството за аранжиране на цветя в Селскостопанския технически колеж в Ляонин.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа Китайски езиков 
модел, базиран на 
изкуствен интелект

Пилотни туристически 
маршрути с обекти на 
културното наследство

Китай пусна в експлоатация 
най-голямата си вятърна 
електроцентрала на плато

В
ятърната елек-
троцентрала в 
град Цюдзин, 
провинция Юн-
нан, с капацитет 
от 800 мегавата 

бе свързана към енергий-
ната система на Китай. Тя 
е най-голямата инсталира-
на вятърна електроцентрала 
на плато в страната. 

Оборудвана е със 135 
вятърни турбини, издигна-
ти на платото Юннан-Гу-
ейджоу, с възможности за 
интелигентна диагностика 
и контрол, заявиха от „Дър-
жавната енергийна инвести-
ционна корпорация“ (SPIC), 
която реализира проекта. В 
централната контролна зала 
персоналът денонощно мо-
же да наблюдава в реално 
време състоянието на обо-
рудването с интелигентни 
сензорни устройства, които 

събират данни по всеобхва-
тен начин. Така се реали-
зира дистанционен монито-
ринг, контрол и ранно пре-
дупреждение.

Очаква се проектът да 
генерира 2,06 млрд. кило-
ватчаса електроенергия 
на година, което е екви-
валентно на 641 000 тона 

стандартни въглища. Ос-
вен това ще намали въгле-
родния диоксид с 1,73 ми-
лиона тона и с над 1100 то-
на серния диоксид годиш-
но според старши служител 
на корпорацията. По време 
на изграждането на проекта 
са създадени над 3000 нови 
работни места.


